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Deltagere 

Lars Richard Rasmussen, Helle Bundgaard, Matthew Alexander Halkes 

Carey, Oscar Linh Vu, Thea Visby Bjørklund, Kaisa Hjorth Kristensen, 

Amalie Rørholm Vestergaard, Kasper Tang Vangkilde, Ulla Susan 

Andersen, Mads Øbro, Charlotte Rosenmejer, Marie Andkjær Pedersen og 

Jens Roesdahl Lange  

 

Referat 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat fra studienævnsmøde den 13. september 

2023 

Rettelse til punkt 3. Der skal stå ”studieåret 24/25” og ikke ”studieåret 

23/24” 

 

Herefter godkendt 

 

Ad 3) Drøftelse af kursusudbud for studieåret 24/25 

Kasper lagde op til en drøftelse af to ting: 

 

Model for udbud af valgfag. Kasper beskrev den nuværende model for 

udbud af valgfag. De fire forskergrupper udbyder to valgfag hver. 

Derudover udbydes der to tværgående valgfag. Endelig er der mulighed for 
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SIDE 2 AF 5 udbud af to øvrige valgfag. Kasper foreslog en fortsættelse ovenstående 

model. 

 

ECTS-vægt på Multimodal Anthropology: Audio-visual and digital 

experimentation. Det er et ønske hos kursuskoordinator, at kurset kan fylde 

15 ECTS frem for 7,5 ECTS. 

 

Studienævnets tilbagemelding var, at udbuddet af valgfag er for begrænset. 

Der blev efterspurgt en større diversitet i valgfagene. 

 

Det blev nævnt, at forskergruppernes størrelser varierer meget, og at de 

store forskergrupper underprioriteres i den nuværende model. De store 

forskergrupper har ikke mulighed for at udbyde valgfag i bredden. Hvis et 

valgfag hæves til 15 ECTS vil det skævvride fordelingen yderligere. 

 

De studerende efterspurgte valgfag, som omhandler kritisk teori, post-

imperialisme og aktivisme. 

 

Studienævnet efterspurgte flere valgfag med regionalt fokus. 

 

Studienævnet var bekymret for det store antal studerende pr. valgfag 

 

Kasper svarede, at det måske kan løses ved at sætte antallet af studerende op 

på visse kurser og ned på andre.  

 

Der var enighed om behovet for at tydeliggøre størrelsen og dermed formen 

på undervisningen i kursusbeskrivelserne, så de studerende er bedre 

forberedte. 

 

Studienævnet bakkede op om den nuværende model for udbud af valgfag, 

men udtrykte ønske om 4-5 ekstra valgfag – herunder valgfag med regionalt 

fokus.  

 

Studienævnet accepterede muligheden for, at valgfag kan udgøre 15 ECTS.  

 

4) Nyt fra Aftagerpanelet 

Kasper gav en tilbagemelding:  

- Ayo orienterede om kommende ændringer – administrativ reform og 

flytning. 

- Der var et stort punkt om beskæftigelsesindsatsen, hvor Oscar 

deltog. 

- Det blev drøftet, hvordan Aftagerpanelet kan blive inddraget i 

arbejdet med KA-reformen. 
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SIDE 3 AF 5 - Der skal udpeges nye medlemmer til panelet. Forpersonen ønsker at 

udtræde. 

 

5) Besøg af Prorektor, Kristian Lauta den 13. december  

Studienævnet blev enige om, at følgende emner bør være i fokus ved 

besøget:   

 

- KA-reformen – hvad er status på arbejdet og input fra studienævnet 

- Sammenhæng mellem KA-reform og tiltrækning af internationale 

studerende 

- Investering i et bredere og større valgfagsudbud er væsentlig for at 

kunne tiltrække internationale studerende 

- Udflytning til Søndre Campus 

- Trivsel og det gode studieliv - hvordan klæder vi de studerende på 

og understøtter god trivsel?  

- Funktionsnedsatte studerende - hvordan sikrer vi, at de får den 

rigtige støtte? 

 

6) Orientering om dispensations- og meritafgørelser 

Jens orienterede om dispensationsafgørelser. Der var 66 sager i F23, hvoraf 

nogle kan indeholde mere end én ansøgning.   

 

Lars foreslog, at studienævnet vedtager konkrete sagstyper, som kan 

behenaldes af merit-dispensationsudvalget. 

 

Jens forklarede, at BAKA-ansøgninger er overgået til at blive afgjort 

administrativt.  

 

Studienævnet vedtog følgende procedure: 

- Sager, der skal for studienævnet, da et afslag kan medføre 

udskrivning, kommer for Merit- og dispensationsudvalget først. Hvis 

udvalget vurderer, at der skal gives medhold, kommer sagen ikke 

forbi studienævnet. 

- Sager, der er præcedensskabende, skal for studienævnet. Sagerne 

fremlægges for Merit- og dispensationsudvalget forud for 

fremlæggelse på studienævnet. 

 

7) Dispensationssag 

Lukket punkt 

 

9) Mulighed for at følge to projektorienterede forløb på BA (punkt 8 

blev rykket ned) 
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SIDE 4 AF 5 Marie forklarede, at BA-studieordningen lægger op til, at man kun kan følge 

ét projektorienteret forløb (POF) på sin uddannelse. Man kan tage POF på  

15, 22,5 eller 30 ECTS.  

 

Studienævnet drøftede, om det skal gøres muligt at følge to POF på hver 15 

ECTS. Endvidere drøftede studienævnet muligheden for at de studerende 

kan tage et POF svarende til 7,5 ECTS 

 

Marie og Mads beskrev de potentielle risici for studietidsforlængelse, der 

kan følge af mere en ét POF på 15 ECTS. Mange studerende, der vælger at 

bruge et helt semester på et forløb af 15 ECTS, tager ikke øvrige kurser det 

pågældende semester. Det kan potentielt studietidsforlænge dem ad to 

omgange, hvis de vælger at tage to POF af 15 ECTS på to semestre. Samme 

problemstilling ville sandsynligvis forekomme ved POF svarende til 7,5 

ECTS.  

  

Studienævnet ønskede at give studerende mulighed for at følge mere end ét 

POF på BA samt give mulighed for at følge POF på 7,5 ECTS ud fra 

følgende betragtninger:  

- De studerende skal have så mange muligheder, som de kan få for at 

tilpasse deres studie, som de ønsker og til at få tilknytning til 

arbejdsmarkedet 

- Studietidsforlængelse kan opstå på baggrund af meget andet en POF 

på 15 ECTS 

 

Ændringen kan træde i kraft med virkning fra E24. De nærmere detaljer i 

ændringen skal afklares. 

 

8) Trivsel hos de studerende 

Det var indtrykket hos de studerende, at de studerende på første semester 

overordnet trives.   

 

Fagrådet er interesserede i et evalueringsmøde med Lars og Helle vedr. 

metodekurset.  

 

10) Nyt fra studievejledningen 

Mads orienterede om personaleændringer og omstruktureringer i Sektionen 

for Vejledning og Studiemiljø. 

 

11) Nyt fra Fagrådet 

De studerende gav udtryk for, at eksamen til valgfagene ligger meget tæt, og 

at det er svært, hvis man tager et semester på fuld tid at nå eksamenerne.  
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SIDE 5 AF 5 Ulla vil fremadrettet forsøge at rykke eksamensdatoerne på valgfagene til 

senere i januar/juni.  

 

12) Eventuelt 

- 
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